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    - 

القرن الثالث الهجري حتى منتصف القرن السابع التطور التارٌخً للتٌار الصوفً فً بغداد من  -1

 .الهجري

          1-   the historical development of the Sufi Movement in Baghdad from the third 

century A until the middle of the  seventh century AH.                                         

   .لحركة التصوف فً مصر فً القرنٌن الثامن والتاسع الهجرٌٌنالتطور التارٌخً  -2

   2- the   historical development of the movement of Sufism in Egypt in the 

eighth and ninth centuries AD.                                                                   

 .د من القرن الثالث حتى القرن السابع الهجريسٌر اعلام متصوفة بغدا -3

3 - Sir flags mystical Baghdad from the third to the seventh century AH. 

 

 .بحوث فً العقٌدة والتصوف -4

4 - Research in religion and mysticism.    

 .العباسٌون فً عصرهم الاول-5

5 - first Abbasids in their time.   

 .اقطاب المدرسة الصوفٌة فً المغرب والاندلس-6

6 - poles school Sufism in Morocco and Andalusia. 

 .تطور العقائد والادٌان فً بلاد وادي الرافدٌن وسورٌا وشبه جزٌرة العرب من التدوٌن الى التوحٌد-7

7 - the evolution of faiths and religions in Mesopotamia and Syria and the 

Arabian Peninsula from blogging to unification. 

 .مبادى الاصلاح عند الشعرانً فً اواخر عصر الممالٌك فً مصر-8



8 - Principles of Reform at Sha'rani in late Mamluk period in Egypt. 

 .المروٌات عن مسٌر الامام الحسٌن)ع(من المدٌنة الى العراق-9

9 - Almruyat trajectory of Imam Hussein (AS) from the city to Iraq. 

 .تطور مؤسسة القضاء فً العصور الاسلامٌة-11

10 - the evolution of the institution of the judiciary in the Middle Ages 

 .وللباحث عدة بحوث ومساهمات فً مؤتمرات منشورة فً مجلات علمٌة محكمة-11

11 - The researcher has several research and contributions to conferences 

are published in scientific journals 

   •  •  • 

                             

 

 

 

 

 

 

 

 



ذالمداعدذالدكتورذعبدذالرضاذحدنذالحدوناويذللأستاذالديرةذالذاتوةذ

  1956ناحٌة القادسٌة عام  –ولد فً النجف الاشرف  . 

  درس فً مدارسها الابتدائٌة والمتوسطة والثانوٌة ثم تخرج من معهد

 .  1978-1977المعلمٌن فً القادسٌة 

  عٌن على ملاك التعلٌم الابتدائً والثانوي فً مدٌرٌتً محافظتً القادسٌة

 م .  2111-1978والنجف من عام 

  من كلٌة  1995 – 1994حصل على شهادة البكالورٌوس فً التارٌخ

 ة /جامعة القادسٌة قسم التأرٌخ. التربٌ

  وحاز على  2111-2111نال شهادة الماجستٌر فً التأرٌخ الإسلامً عام

من كلٌة الآداب /  2115-2114شهادة الدكتوراه فً التأرٌخ الإسلامً عام 

 جامعة الكوفة . 

  ًالاختصاص العام دكتوراه تأرٌخ أسلام 

 ( . الاختصاص الدقٌق دكتوراه تأرٌخ )تصوف إسلامً 

  ساهم فً العدٌد من المؤتمرات العلمٌة وله عدة بحوث منشورة فً مجلات

 علمٌة محكمة.

  ًم. 15/7/2111منح لقب أستاذ مساعد دكتور ف 

  رِس مادة التأرٌخ ألإسلامً حالٌاً فً قسم التارٌخ / كلٌة التربٌة / جامعة ٌُدَّ

 القادسٌة . 

 

 

 

 



 

Biography of Assistant Professor Dr. Abdul Redha Hassan Al_husenawe     

 

• Born in Najaf - hand Qadisiya in 1956                                                                   

      

•He studied at the elementary and middle schools and secondary schools and 

then graduated from the Institute of teachers in Qadisiyah 1977-1978. 

• work angel primary and secondary education in the departments of the 

provinces of Qadisiyah and Najaf from the year 1978-2001. 

• received a bachelor's degree in History 1994 - 1995 from the College of 

Education / University of Qadisiyah Department of History. 

• received a master's degree in Islamic history in 2000-2001 and                           

     

earned a doctorate in Islamic history in 2004-2005, from the Faculty of Arts / 

University of Kufa. 

• general jurisdiction PhD Islamic History.                                                               

     

• Specialization PhD history (Islamic mysticism).                                                    

     

 

• contributed to many scientific conferences and has published several research 

in scientific journals. 

• awarded the title of Assistant Professor Doctor of 15/7/2010.                               

   

• teaches Islamic history in the Department of History / Faculty of Education /      

University of Qadisiyah. 


